



POLARIS MUSIC PRIZE ANNOUNCES THE 2011 LONG LIST.

Toronto, ON (June 16, 2011) The Polaris Music Prize Long List was revealed today by Steve Jordan, Prize Founder and Executive Director, at a press conference held at the Drake Hotel in Toronto earlier today.

This is the sixth year of the prize, which awards \$30,000 to the best Canadian album, judged solely on artistic merit, without regard to genre or record sales. The Long List consists of the top 40 full-length Canadian records released from June 1, 2010 to May 31, 2011, according to a vote by the 227 members of the Polaris Music Prize jury. The jury consists of music journalists, broadcasters and bloggers from across Canada. No music industry personnel with direct financial relationships with artists vote for Polaris.

“An unprecedented number of jury members agonized over paring their ballots down to five choices. In our view their careful consideration has culminated in the best Long List in our history,” said Jordan.

Jordan also announced that the Long List is being presented by Recordings Arts Collecting Society, a division of ACTRA. “The Polaris Music Prize is an important event for Canadian recording artists and is one of the few awards where the winner is chosen based solely on artistic merit,” said Ferne Downey, ACTRA National President. “ACTRA RACS is thrilled to come on board to sponsor this year’s Long List and celebrate the best music our country has to offer.”

The Polaris Jury will now vote to reduce the Long List to the 10 title Short List which will be revealed July 6 at the Drake Hotel in Toronto on a live broadcast on SIRIUS Satellite Radio Canada’s channel 152 and CBC Radio 3.

The winner will be revealed Monday, September 19 at the Polaris Music Prize gala. The event will be also be broadcast live on SIRIUS Satellite Radio Canada’s channel 152 and CBC Radio 3 and will be held once again at CTV’s Concert Hall studios at Toronto’s Masonic Temple. The show will also be broadcast on MuchMusic and muchmusic.com.

Presenting Sponsor &
Official Radio Broadcaster

Présentateur & diffuseur
radio officiel



Official TV & Video
Webcaster

Diffuseur télé &
web officiel



Major Sponsors

Commanditaires principaux



We acknowledge the financial support of the Government of Canada and of Canada's Private Radio Broadcasters.



Long List presented by
Liste de Présélection
présentée par



Official Host Hotel &
After Party Partner

Hôtel partenaire officiel
& after-party





The 2011 Polaris Music Prize Long List:

Arcade Fire - The Suburbs
Austra - Feel It Break
Black Mountain - Wilderness Heart
Braids - Native Speaker
Buck 65 - 20 Odd years
Louise Burns - Mellow Drama
D-Sisive - Jonestown 2: Jimmy Go Bye Bye
The Dears - Degeneration Street
Destroyer - Kaputt
Diamond Rings - Special Affections
Dirty Beaches - Badlands
Luke Doucet and The White Falcon - Steel City
Trawler
Eternia & MoSS - At Last
Galaxie - Tigre Et Diesel
Jenn Grant - Honeymoon Punch
Tim Hecker - Ravedeath, 1972
Hey Rosetta! - Seeds
Hooded Fang - Album
Imaginary Cities - Temporary Resident
Land Of Talk - Cloak and Cipher

Little Scream - The Golden Record
The Luyas - Too Beautiful to Work
Malajube - La Caverne
Miracle Fortress - Was I The Wave?
One Hundred Dollars - Songs Of Man
Doug Paisley - Constant Companion
PS I Love You - Meet Me At The Muster Station
Daniel Romano - Sleep Beneath the Willow
The Rural Alberta Advantage - Departing
Ron Sexsmith - Long Player Late Bloomer
Shotgun Jimmie - Transistor Sister
Sloan - The Double Cross
Frederick Squire - March 12
Stars - The Five Ghosts
Colin Stetson - New History Warfare Vol. 2:
Judges
Timber Timbre - Creep On Creepin' On
The Weeknd - House Of Balloons
Women - Public Strain
Neil Young - Le Noise
Young Galaxy - Shapeshifting

About the Polaris Music Prize

The Polaris Music Prize is a not-for-profit organization that annually honours, celebrates and rewards creativity and diversity in Canadian recorded music by recognizing then marketing the albums of the highest artistic integrity, without regard to musical genre, professional affiliation, or sales history, as judged by a panel of selected music critics. For more information on the Polaris Music Prize, visit polarismusicprize.ca

Media contact:

Joanne Settingington
Indoor Recess
(416) 703-5217
joanne@indoorrecess.com



2011

30 COMMERCIAL ROAD
TORONTO, ON M4G 1Z4
CANADA
POLARISMUSICPRIZE.CA

LE PRIX DE MUSIQUE POLARIS ANNONCE LA LONGUE LISTE 2011

Toronto, ON (16 juin 2011) Steve Jordan, fondateur et directeur exécutif du Prix de musique Polaris, a dévoilé la longue liste aujourd'hui lors de la conférence de presse qui a eu lieu au Drake Hotel, à Toronto.

Ce prix, qui existe depuis maintenant six ans, récompense l'artiste ayant créé le meilleur album canadien d'une somme de 30 000 \$, album jugé uniquement sur le mérite artistique, sans prendre en considération le genre musical ou les ventes générées. La longue liste comprend les 40 meilleurs albums canadiens qui sont parus entre le 1er juin 2010 et le 31 mai 2011, déterminés par les votes des 227 membres du jury du Prix de musique Polaris. Le jury est constitué de journalistes musicaux, de radiodiffuseurs et de blogueurs d'un bout à l'autre du Canada. Aucun vote pour le Polaris ne provient d'une personne de l'industrie musicale ayant une relation financière directe avec les artistes.

«Plusieurs membres du jury ont trouvé bien difficile d'avoir à restreindre leur bulletin de vote à cinq choix d'albums uniquement et ont été, en conséquence, plus que minutieux dans leur démarche. Nous croyons que cette difficulté à choisir rencontrée par les jurés a donné place à la meilleure longue liste de notre histoire», explique Jordan.

Steve Jordan a aussi annoncé que la longue liste est une présentation de la Recordings Arts Collecting Society, une division de ACTRA. « Le Prix de musique Polaris est un événement important pour les artistes canadiens et l'une des seules récompenses où le gagnant est déterminé uniquement selon le mérite artistique, » explique Ferne Downey, président national de ACTRA. « ACTRA RACS est heureux de commanditer la longue liste cette année et célébrer la meilleure musique que notre pays a à offrir. »

Le jury du Polaris doit maintenant voter afin de réduire la longue liste à dix albums, donnant ainsi place à la courte liste qui sera dévoilée le 6 juillet au Drake Hotel à Toronto. Le dévoilement de cette liste sera également diffusé en direct sur la chaîne satellite Sirius 152 et sur CBC Radio 3.

Le gagnant sera connu le lundi 19 septembre lors du Gala du Prix de musique Polaris. L'événement sera diffusé en direct sur la chaîne satellite Sirius 152 et sur CBC Radio 3 et prendra place une fois de plus cette année dans les studios CTV au Masonic Temple de Toronto. Le gala sera diffusé sur la chaîne de télévision MuchMusic ainsi que sur muchmusic.com

À propos du Prix de musique Polaris

Le Prix de musique Polaris est une organisation à but non lucratif qui honore, célèbre et récompense annuellement la créativité et la diversité de la production musicale canadienne, en soulignant et en

Presenting Sponsor &
Official Radio Broadcaster

Présentateur & diffuseur
radio officiel



Official TV & Video
Webcaster

Diffuseur télé &
web officiel



Major Sponsors

Commanditaires principaux



We acknowledge the financial support of the Government of Canada and the financial support of the Government of Music Fund and of Canada's Private Radio Broadcasters.



Long List presented by
Liste de Présélection
présentée par



Official Host Hotel &
After Party Partner

Hôtel partenaire officiel
& after-party

DRAKE HOTEL



offrant une visibilité accrue aux albums qui répondent aux plus hauts standards d'intégrité artistique, sans considération pour le genre musical, l'affiliation professionnelle ou l'historique des ventes, tel que déterminé par un jury de critiques musicaux sélectionnés.

La longue liste du Prix de musique Polaris 2011:

Arcade Fire - The Suburbs
Austra - Feel It Break
Black Mountain - Wilderness Heart
Braids - Native Speaker
Buck 65 - 20 Odd Years
Louise Burns - Mellow Drama
D-Sisive - Jonestown 2: Jimmy Go Bye Bye
The Dears - Degeneration Street
Destroyer - Kaputt
Diamond Rings - Special Affections
Dirty Beaches - Badlands
Luke Doucet and The White Falcon - Steel City
Trawler
Eternia & MoSS - At Last
Galaxie - Tigre Et Diesel
Jenn Grant - Honeymoon Punch
Tim Hecker - Ravedeath, 1972
Hey Rosetta! - Seeds
Hooded Fang - Album
Imaginary Cities - Temporary Resident
Land Of Talk - Cloak and Cipher

Little Scream - The Golden Record
The Luyas - Too Beautiful to Work
Malajube - La Caverne
Miracle Fortress - Was I The Wave?
One Hundred Dollars - Songs Of Man
Doug Paisley - Constant Companion
PS I Love You - Meet Me At The Muster Station
Daniel Romano - Sleep Beneath the Willow
The Rural Alberta Advantage - Departing
Ron Sexsmith - Long Player Late Bloomer
Shotgun Jimmie - Transistor Sister
Sloan - The Double Cross
Frederick Squire - March 12
Stars - The Five Ghosts
Colin Stetson - New History Warfare Vol. 2:
Judges
Timber Timbre - Creep On Creepin' On
The Weeknd - House Of Balloons
Women - Public Strain
Neil Young - Le Noise
Young Galaxy - Shapeshifting

Contacts médias du Prix de musique Polaris :

Québec:
Magali Ould
Bonsound Promo
(514) 522-5672 #224
magali@bonsound.com